
MARTA KIŠ:  

- Evo jel' se čuje?  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Sad vam dajem treću opomenu zbog ometanja sjednice, molim vas da napustite 

prostoriju.  

……(Nerazumljiva upadica iz klupe)……  

Ometate sjednicu ne možemo normalno radit i funkcionirat. Izvolite napustiti prostoriju.  

 

UPADICA iz klupe: - Zašto sad?  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Ovo je dakle disciplinska mjera udaljenje sa sjednice. Izvolite.  

 

UPADICA iz klupe: - A do kad to?  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Do kraja, do kraja ove točke, do kraja ove rasprave.  

 

MIRJANA LICHTNER:  

- Pitanja i prijedloga.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Pitanja i prijedloga. Izvolite izaći.  

 

MARTA KIŠ:  

- O kako lijepo.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo. Gospođo Kiš izvolite.  

 

MARTA KIŠ:  

- Hvala.  

Pozdravljam predsjednika Skupštine, gradonačelnika, dogradonačelnike i sve prisutne.  

I zapravo evo preko cirkularne ekonomije u kojoj bi bilo dobro da nema toliko mobitela 

doći ću do toga pitanja korištenja mobitela u školi, u kojem, pogotovo zapravo osnovnim u 

kojima zapravo znamo kako i prekomjerno korištenje utječe na sve nas, a pogotovo na mlade. 

Radi se i o mentalnom zdravlju, o osnovnoj komunikaciji, koncentraciji i već je dokazano 

znanstveno da to nije dobro za mlad mozak.  

Praktično ja imam dva primjera. Imam jedan primjer škole u kojoj dijete ne koristi mobitel i 

drugi primjer u kojoj koriste mobitel i mogu vidjeti kako socijalno every day to utječe i koliko 

zapravo zdravije ekipa u školi gdje se druže pod odmorom funkcionira zapravo i k'o kolektiv.  

Imamo i istraživanje koje je u 9. mjesecu izašlo od Instituta za društvena istraživanja u kojem 

se 3% profesora i učitelja protivi odnosno nije za ukidanje mobitela u školama. Kod djece je to 

malo drugačije, oni su 50:50 ali mislim da smo zapravo i tu zato da im pomognemo. Uglavnom 

htjela bi vidjet šta, s obzirom da na razini države i zakona HDZ nije uspio to riješiti, da li postoji 

neka mogućnost da na lokalnoj razini ukinemo ili smanjimo korištenje mobitela u školi.  

I nadam se da ću moći doći doma danas.  

 

……(Smijeh)……  
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JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo. Odgovor će dati gradonačelnik. Izvolite gradonačelniče, Tomislav 

Tomašević.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

-  Dogradonačelnica  

 

……(Prekid snimke)……  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Zamjenica gradonačelnika Danijela Dolenec, izvolite.  

 

DANIJELA DOLENEC:  

- Dobar dan još jednom, lijepi pozdrav svima i hvala na prilici da o još jednoj važnoj 

temi koja se opet tiče dobrobiti djece i mladih, tama o kojoj puno govorimo i mislim da smo 

sada u ove dvije i pol godine već puno rezultata pokazali, koliko nam je važno da zagrebački i 

dječji vrtići i zagrebačke osnovne i srednje škole budu sigurna mjesta, budu mjesta gdje se djeca 

hrane zdravo, gdje se osjećaju dobro i između ostalog kao što ste rekli u svom pitanju da se 

mogu koncentrirati na nastavu i da mogu doista dobiti maksimum iz obrazovanja.  

Na kraju prošle školske godine i gradonačelnik i ja osobno smo nazočili smotrama učeničkim i 

iz osnovnih i iz srednjih škola koje su temeljene dakle na građanskom odgoju i obrazovanju 

gdje kad sumirate veliki dio njihovih prijedloga, onog što sami biraju, o čemu biraju govoriti 

upravo se može podvesti pod taj pojam dobrobiti ili …… dakle razmišljanja o tome kako dok 

sam u školi da se osjećam sigurno, da se osjećam podržano, da imam sve potrebne resurse da 

mogu doista što bolje funkcionirati.  

Vezano konkretno uz temu mobitela u školama istražili smo prakse u drugim zemljama. 

Znate, pretpostavljam da ste pratili da Francuska za sad jedina ima doista na nacionalnoj razini 

kao zakonom zabranjeno korištenje mobitela u školama ali čini se da su Nizozemska, Finska 

na istom putu, dakle da na nacionalnoj razini to zabrane što evo u Hrvatskoj još nema takvih 

prijedloga. U Njemačkoj je to na saveznoj razini, dakle neke savezne države već sada brane 

korištenje mobitela a u Hrvatskoj je to do sada doista bilo prepušteno ne zapravo gradovima 

nego samim školama. Postoje primjeri gdje su škole dakle vlastitim kućnim redom, neke s time 

imaju već puno iskustva, zapravo regulirale na koji način se mobiteli mogu uopće koristit ili se 

mogu donositi u škole, ali nije do sada bilo nekakvog zapravo sustavnog pristupa kojim bi se 

škole savjetovale kako da se s ovom temom bave, a jasno je da je to važna tema ne samo iz ove 

perspektive koju sam  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

Evo ako mogu?  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

Dodatno pojašnjenje zatražila je gospođa Kiš. Zastupnice izvolite.  

 

MARTA KIŠ:  

- Da zavrište da čujem kako će se oni gledat u oči a ne u mobitele.  

 

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Izvolite zamjenice.  
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DANIJELA DOLENEC:  

- Hvala na prilici samo da dovršim.  

Znači prošli tjedan smo primili u Gradskoj upravi, ja osobno i naš nadležni pročelnik 

Luka Juroš i suradnici Hrvatsku udrugu ravnatelja osnovnih škola s kojom smo htjeli proći 

nekoliko tema koje su nam važne a koje se tiču dakle unaprjeđenja rada u školama i onda upravo 

smo tu temu mobitela u školama stavili na dnevni red da vidimo kakvu podršku imamo od 

samih ravnatelja. I od tud smo i saznali neke bitne stvari. Sama predsjednica Udruge u svojoj 

školi u Novskoj je mobitele zabranila još prije 15 godina i to strogo zabranila donošenje uopće 

uređaja u školu ali je rekla da na temelju iskustva sad ne bi branila donošenje, ima djece koja 

zbog sportskih aktivnosti, drugih obaveza itd. trebaju se javiti doma, organizirat i sl. ali 

sugeriraju da korištenje se može zabraniti i zapravo sugeriraju načine na koje su to neke škole, 

recimo u Zagrebu Osnovna škola Trnsko svojim kućnim redom zabranjuje korištenje u 

učionicama, u blagovaonici i u WC-ima jer se očito to tamo događalo.  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

I u tom smjeru ćemo ići dakle i kao gradski ured s preporukama, sa svim ovim 

argumentima koje smo do sada prikupili.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo. Hvala lijepo zamjenici gradonačelnika.  

 


